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Разработан непрямой вариант иммуноферментного анализа (Н-ИФА) для 
обнаружения антител к вирусу везикулярной болезни свиней. Аналитическая 
чувствительность Н-ИФА при исследовании сывороток крови, полученных от 
экспериментально зараженных свиней, с определенным вируснейтрализующим 
титром составила 2 log2. По результатам тестирования 4485 сывороток крови 
свиней, доставленных из разных областей РФ, диагностическая специфичность 
достигала 100%. 
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Development of an indirect ELISA for the detection of antibodies to swine vesicular 
disease virus during monitoring studies 

N. N. Lugovskaya, E. N. Kharitonova, M. V. Zhiltsova, A. I. Egorova, S. R. 
Kremenchugskaya, V. V. Borisov 

Federal Center for Animal Health Care, Vladimir 

An indirect ELISA (I-ELISA) has been developed for swine vesicular disease virus-
specific antibody detection. The analytic sensitivity of I-ELISA testing of serum samples 
from experimentally infected pigs with the known VN titer was 2 log2. Its diagnostic 
specificity was demonstrated as 100% in 4485 swine serum samples from different 
regions of the Russian Federation. 
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